

CONTRIBUTORS

DOMENICO CALABRO is a Barrister & Solicitor of the Supreme Court of Victoria, currently Solicitor in Charge North Western Suburbs Regional office of Victoria Legal Aid; former full time member Refugee Review Tribunal of Australia 1993–1997. He is the editor of 'Preparation and Conduct of Criminal Matters in the Magistrates Court' Lawyer's Practice Manual Victoria (Thomson Law Book Company—Springvale Legal Service).

MISTRALE GOUDREAU is an associate professor in the Civil Law Section of the University of Ottawa, where she teaches Intellectual Property, Legislative Interpretation and other advanced Technology Law courses. She was also a guest professor and lecturer in law at the Université de Montréal, the Université de Nantes, France and the Canadian Foreign Service Institute, Ottawa, a guest research fellow at the Max-Planck-Institut für ausländisches und internationales Patent-, Urheber- und Wettbewerbsrecht in Munich, Germany and a consultant for the Government of Canada and the Work Bank.

JEAN HALL is a software engineering researcher with a particular interest in evaluation, data modeling and intelligent legal decision support systems.

MELANIE J. MORTENSEN is a lawyer in Montreal and is also completing her LLM at McGill University's Institute of Comparative Law, with a concentration in regulation, technology and society. While her legal practice is in corporate and commercial law, as well as intellectual property, her academic interests are interdisciplinary. Her work examines the governance and influence of emerging technologies.

MATTHEW RIMMER is a senior lecturer in ACIPA, at the Faculty of Law at the Australian National University. Since receiving his Doctorate of Philosophy from the School of Law at the University of New South Wales for his thesis "The Pirate Bazaar: The Social Life of Copyright Law", he has maintained a keen interest in legal battles over peer to peer networks, the Digital Agenda Act, and the Australia-United States Free Trade Agreement.

JOSEPH SAVIRIMUTHU currently lectures in the Liverpool Law School, University of Liverpool. He researches and lectures in the subject of Internet Law to both Undergraduates and Postgraduates.

TANIA SOURDIN is a Professor of Law and Dispute Resolution at La Trobe University, where she is the Director of the Conflict Resolution Research Centre. Dr. Sourdin is an experienced lawyer, mediator and adjudicator. She has published widely in the area of ADR and has a particular interest in ODR and negotiation processes.

ANDREW STRANIERI is a Senior Lecturer in the School of Information Technology and Mathematical Sciences, at the University of Ballarat, Australia and Managing Director of Knowledge Based System company JustSys Pty Ltd. Dr. Stranieri's research interests include artificial intelligence, narrative, argumentation and data mining. He has published a text on data mining in law and over fifty conference and journal articles

JEREMY WARNER is a Lecturer in Information Technology Law at the University of Strathclyde, Scotland. He joined Strathclyde after seven years in practice and has published on privacy/data protection and e-commerce law. He currently teaches data protection law, e-commerce and e-contracts and telecommunications law on the Masters in I.T. and Telecommunications Law offered by Strathclyde. For further information, please see <http://itlaw.law.strath.ac.uk>.

MARC WATKINS studied German law at the University of Cologne where he graduated in 1998. He is also a graduate of the University of Ottawa's LLM-Programme with Specialization in Law and Technology. While studying in Canada he worked with the Canadian Internet Registration Authority. Called to the German Bar in 2003 he now works as an attorney for the law firm of Peters-Herrdum in Erkrath near Düsseldorf, Germany.

JOHN ZELEZNIKOW is the past director of the Joseph Bell Centre for Forensic Statistics and Legal Reasoning at the University of Edinburgh Law School and Director of the Donald Berman Laboratory for Information Technology and Law at La Trobe University. Professor Zeleznikow has co-authored "Building Intelligent Legal Information Systems: Knowledge Representation and Reasoning in Law" and "Knowledge Discovery from Legal Databases", and authored over one hundred and fifty refereed research articles.

COLLABORATEURS ET COLLABORATRICES

DOMENICO CALABRO est un avocat-procureur de la Cour suprême de Victoria. Il est actuellement avocat responsable du bureau régional des banlieues du Nord-Ouest du service d'aide juridique de Victoria. De 1993 à 1997, il était membre à temps plein du tribunal de révision du statut de réfugié de l'Australie. Il est le directeur de l'ouvrage *Preparation and Conduct of Criminal Matters in the Magistrates Court' Lawyer's Practice Manual Victoria*, publié par Thomson Law Book—Springvale Legal Service.

MISTRALE GOUDREAU est professeure agrégée à la Section de droit civil de l'Université d'Ottawa, où elle enseigne la propriété intellectuelle, l'interprétation des lois et des cours spécialisés en droit et technologie. Elle a aussi été professeure invitée et chargée de cours aux facultés de droit de l'Université de Montréal et de l'Université de Nantes, France, à l'Institut canadien du service extérieur, Ottawa, ainsi que chercheure invitée au Max-Planck-Institut für ausländisches und internationales Patent-, Urheber- und Wettbewerbsrecht, Munich, Allemagne et consultante pour le gouvernement du Canada et la Banque mondiale.

JEAN HALL est une chercheuse en génie logiciel qui s'intéresse plus particulièrement à l'évaluation, à la modélisation des données et aux systèmes intelligents de soutien aux décisions légales.

MELANIE J. MORTENSEN est une avocate de Montréal qui termine actuellement une maîtrise en droit, concentration réglementation, technologie et société, à l'Institut de droit comparé de l'Université Gill. Bien qu'elle pratique en droit des sociétés et droit commercial ainsi qu'en droit de la propriété intellectuelle, ses intérêts de recherche sont interdisciplinaires. Elle examine dans son travail la gouvernance et les incidences des nouvelles technologies en la matière.

MATTHEW RIMMER est un maître de conférences au Australian Centre for Intellectual Property in Agriculture de la Faculté de droit de la Australian National University. Depuis l'obtention de son doctorat en philosophie de la Faculté de droit de la University of New South Wales pour sa thèse intitulée « The Pirate Bazaar : The Social Life of Copyright Law », il a conservé un profond intérêt pour les luttes juridiques concernant les réseaux d'homologues, le Digital Agenda Act et l'Accord de libre-échange entre l'Australie et les États-Unis.

JOSEPH SAVIRIMUTHU est actuellement maître de conférences à la Faculté de droit de la University of Liverpool. Il fait de la recherche et enseigne dans le domaine du droit Internet, à la fois aux études de premier cycle et aux études supérieures.

TANIA SOURDIN est professeure de droit et de résolution de différends à la La Trobe University, où elle est aussi directrice du centre de recherche en résolution de différends. La professeure Sourdin a une riche expérience comme avocate, médiatrice et arbitre. Elle a publié abondamment dans le domaine de la résolution de différends. Elle s'intéresse plus particulièrement aux processus de règlement de différends et de négociation en ligne.

ANDREW STRANIERI est maître de conférences à la School of Information Technology and Mathematical Sciences de la University of Ballarat, Australie, et directeur général du système à base de connaissances JustSys Pty Ltd. Ses intérêts de recherche incluent l'intelligence artificielle, les exposés narratifs, l'argumentation et l'exploration de données. Il a publié un livre sur l'exploration de données en droit. Il est aussi l'auteur d'une cinquantaine de communications et d'articles de périodiques.

JEREMY WARNER est maître de conférences en droit de la technologie de l'information à la University of Strathclyde, Écosse. Il s'est joint à cette université après sept ans de travail dans la pratique. Il a écrit sur la protection de la vie privée et des données ainsi que sur le droit du commerce électronique. Il enseigne en ce moment le droit de la protection des données, le commerce électronique et les contrats électroniques ainsi que le droit des télécommunications au programme de maîtrise en technologie de l'information et droit des télécommunications offert à la University of Strathclyde. Pour de plus amples renseignements, voir <http://itlaw.law.strath.ac.uk>.

MARC WATKINS a étudié le droit germanique à l'Université de Cologne, y obtenant son diplôme en 1998. Il est également un diplômé du programme de maîtrise en droit, spécialisation droit et technologie, de l'Université d'Ottawa. Durant ses études au Canada, il a travaillé pour l'Autorité canadienne pour les enregistrements Internet. Convoqué au Barreau d'Allemagne en 2003, il travaille maintenant comme avocat pour le cabinet Peters-Herrdum à Erkrath, près de Düsseldorf, Allemagne.

JOHN ZELEZNIKOW est l'ancien directeur du Joseph Bell Centre for Forensic Statistics and Legal Reasoning de la Faculté de droit de la University of Edinburgh et le directeur du Donald Berman Laboratory for Information Technology and Law à la La Trobe University. Le professeur Zeleznkow est le coauteur des ouvrages *Building Intelligent Legal Information Systems: Knowledge Representation and Reasoning in Law* et *Knowledge Discovery from Legal Databases* et l'auteur de plus de cent cinquante articles publiées dans des revues savantes.